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A kormány hétfőn elküldte a jogállami mechanizmussal kapcsolatos válaszlevelét az Európai
Bizottságnak. Mint hivatalos magyar kormányzati közlemények megállapítják: a kabinet átfogó
intézkedéscsomagot tett le az asztalra azzal a céllal, hogy a Bizottság valamennyi aggályát
eloszlassa. Ezt Navracsics Tibor jelentette ki, és hozzátette, technikai szinten jól állunk,
ugyanis nagyon közel van egymáshoz az Európai Bizottság és a magyar kormány álláspontja.

Hogy a magyar csomagot miként értékeli majd a Bizottság, az komoly próbatétele lesz a
magyar kormánynak, de legalább annyira az uniós szervezetnek. A fölvezetésünk máris rossz:
Navracsics nem a hazai jogállamisági helyzet helyreállításáról beszél, hanem arról, hogy a
magyar kormány kísérletet tesz az Európai Bizottság valamennyi aggályának eloszlatására.
Van abban kis – vagy inkább nagy – sunyiság és félrevezetés, hogy Navracsics szimpla uniós
aggálynak nevezi azt, ami a világ szeme láttára zajlik: Magyarország demokratikus
intézményének módszeres felszámolása, de mondhatni azt is, hogy az ország elrablása.
Minthogy ennek a folyamatnak a megállításáról szó sincsen, az aggályok eloszlatása sem
történik majd meg, Magyarország marad politikai útonállók és kegyenceik által kiépített
antidemokratikus, korrupciótól fulladozó, vazallusi struktúra. Amiben a mi országvezetőink
bíznak, az sunyi számítás és halászat a zavarosban: az unió számára pillanatnyilag túl nagy
luxus, hogy még évekig lekösse erejét és figyelmét a magyar kormány folyamatos zsarolása,
amit kizárólag vétójoga biztosít, miniszterelnöke pedig vitás helyzetekben nem tesz egyebet,
mint hogy gyáván maga elé tolja a saját kifosztását amúgy zokszó nélkül viselő, sőt igazi
virtusként megélő magyar népet. Az intézkedési csomag közvetve tehát arról szól, hogy a
közélet némely kérdésében ígéretet teszünk a normális és jogszerű kormányzásra. Ez eddig
nem volt fontos, mert a legutóbbi időkig dőlt az uniós pénz, és amíg ez történt, nem számított
semmi. Másként ezt aligha lehet értékelni, hiszen kormányzatunk, élén a miniszterelnökkel,
pontosan tudta, hogy abnormális állapot, ha a közbeszerzések túlnyomó részét lojalitási
szempontok szerint kijelölt társaság nyeri, és az is nehezen indokolható, miért nem lehet
nálunk korrupciós büntetőügyekben hozott ügyészségi döntéssel szemben bírósághoz fordulni.
Most más lesz a helyzet, ígéretet teszünk arra, hogy a nemzeti közbeszerzéseknél 15 százalék
alá mérsékeljük az egy ajánlattevős közbeszerzések arányát.


